

THE FIRST TWO EUROPEAN FIA KARTING TITLES WILL BE AWARDED IN BELGIUM AMID COVID-19 MEASURES

26 Aug 2020



While the Coronavirus is still active in several regions of the world, Belgium has adopted additional health control measures to prevent further infection. These will be applied in conjunction with the FIA guidelines during the FIA Karting Competition, which will take place as planned from 3rd to 6th September at the Genk "Home of Champions" circuit.

On Sunday 6th September, the new FIA Karting European Champions - KZ & KZ2 2020 will be announced, while the contenders for the FIA Karting Academy Trophy will become clearer. The list of entries in Genk is larger than that of the first competition in Adria thanks to several Wild Cards entered for Belgium. This is a good sign for the FIA Karting competitions in general in these difficult times.

The Horensbergdam circuit in Genk has strong assets to attract competitors. Its 1360m track features intense racing. The organisers in Genk are among the most professional of the season and the participants can be assured of a quality competition.

Within the framework of the FIA Karting European Championship - KZ & KZ2 which consists of two competitions, all results are counted, both the ranking of the Qualifying Heats and ranking of the Finals in Adria (ITA) and Genk (BEL). With no room for error, close battles are anticipated in the fight for the two titles in Belgium. With one more competition, the FIA Karting Academy Trophy will be concluded a little later on the circuit of Lonato (ITA), at the beginning of October. The points scored in Genk will however be very important in the chase for the title.

DUEL FORECAST IN KZ BETWEEN IRLANDO AND PUHAKKA

The two strong men of the Competition in Adria, the Italian Alessandro Irlando and Finland's Simo Puhakka share the same aspiration to add a major title in KZ to their list of achievements. But they will have to deal with some talented opponents and adopt a winning strategy that doesn't necessarily mean that they have to look for victory in the race at any price. Matteo Viganò (ITA), disappointed by his retirement in the Final in Adria, could well take his revenge on the circuit where he won the FIA Karting International Super Cup in KZ2 in 2018. It is also on this track that Fabian Federer finished third in the 2018 FIA Karting World Championship - KZ ahead of Irlando. The Dutch drivers used to Genk, like Marijns Kremers or the brothers Jorrit and Stan Pex; along with Bas Lammers who will be back for the occasion, could spice up the show.

PROVISIONAL RANKING OF THE 2020 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - KZ BEFORE THE SECOND COMPETITION IN GENK

- 1- Alessandro Irlando - 34 points
- 2- Simo Puhakka - 30 points
- 3- Riccardo Longhi - 21 points
- 4- Marijn Kremers - 21 points
- 5- Noah Milell - 13 points

FAVOURITES AS WELL AS UNCERTAINTIES IN KZ2

The Swede Viktor Gustavsson and the Italian Simone Cunati are the favourites in the provisional classification, but KZ2 has never been short of surprises. The fight will remain very open until the end with no less than 72 drivers competing. In addition to those in the top five, Danilo Albanese (ITA) could have a strong motivation to compensate for his misfortunes in Adria and Senna Van Walstijn (NLD) could use his knowledge of the circuit to aim for honours.

PROVISIONAL RANKING OF THE 2020 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - KZ2 BEFORE THE SECOND COMPETITION IN GENK

- 1- Viktor Gustavsson - 35 points
- 2- Simone Cunati - 29 points
- 3- Giuseppe Palomba - 24 points
- 4- Paavo Tonteri - 20 points
- 5- Leonardo Marseglia - 15 points

ACADEMY : CONFIRMATION EXPECTED FOR ZILISCH

After a successful first competition in Adria, in Belgium the American Connor Zilisch will be expected to confirm his competitiveness on a new circuit. His closest chasers Maxime Furon Castelain (LUX), Jonathan Weywadt (NLD), and Macéo Capietto (FRA) will have, like the Belgian Tom Braeken, the advantage of familiarity with a circuit not very far from their base. Apart from that, one of the characteristics of this competition on equal terms is to keep some surprises in store.

PROVISIONAL RANKING OF THE 2020 FIA KARTING ACADEMY TROPHY BEFORE THE SECOND COMPETITION IN GENK

- 1- Connor Zilisch - 35 points
- 2- Maxime Furon Castelain - 29 points
- 3- Jonathan Weywadt - 24 points
- 4- Macéo Capietto - 19 points
- 5- Alex Powell - 14 points

PROVISIONAL PROGRAMME FOR GENK

Friday 4th September

09.00 - 16:20: Free Practice KZ/KZ2 (3x15') Academy (3x20')

16:35 - 18:00: Qualifying Practice (8')

Saturday 5th September

09:00 - 10:25: Warm-up (10')

10.30 - 16:45: Qualifying Heats

Sunday 6th September

08:00 - 09:25: Warm-up (10')

09:30 - 11:55: Qualifying Heats

13:25 - 16:35: Finals

The Genk Competition can be followed on the official FIA Karting Championship app for iOS and Android mobile devices also on the website fiakarting.com.

LES DEUX PREMIERS TITRES EUROPÉENS FIA KARTING SERONT DÉCERNÉS EN BELGIQUE DANS LE CADRE DES MESURES COVID-19

Alors que le Coronavirus est encore actif dans plusieurs régions du monde, la Belgique a adopté des mesures de contrôle sanitaire supplémentaires pour éviter un regain de contamination. Celles-ci s'appliqueront conjointement avec les lignes directrices de la FIA lors de la Compétition FIA Karting qui se déroulera comme prévu du 3 au 6 septembre sur le circuit de Genk "Home of Champions".

Dimanche 6 septembre, les nouveaux Champions d'Europe FIA Karting – KZ & KZ2 2020 seront donc connus, tandis que les possibilités de sacre dans le Trophée Académie FIA Karting se préciseront. La liste des engagés de Genk est plus importante que celle de la 1^{re} compétition d'Adria grâce à plusieurs Wild Cards enregistrées pour la Belgique. C'est un bon signe pour les Compétitions FIA Karting en général.

Le circuit Horensbergdam de Genk possède de solides atouts pour attirer les compétiteurs. Son tracé de 1360 m se caractérise des courses intenses. Les organisateurs de Genk sont parmi les plus professionnels de la saison et les participants peuvent être assurés de vivre une compétition de qualité.

Dans le cadre du Championnat d'Europe FIA Karting – KZ & KZ2 qui comporte deux compétitions, tous les

résultats sont comptabilisés, classement des Manches Qualificatives et classement des Finales d'Adria (ITA) et Genk (BEL). Sans droit à l'erreur, des batailles serrées sont attendues pour les deux titres en Belgique. Comptant une compétition de plus, le Trophée Académie FIA Karting connaîtra son dénouement un peu plus tard sur le circuit de Lonato (ITA), début octobre. Les points marqués à Genk seront cependant très importants dans la conquête du titre.

DUEL ANNONCÉ EN KZ ENTRE IRLANDO ET PUHAKKA

Les deux hommes forts de la Compétition d'Adria, l'Italien Alessandro Irlando et le Finlandais Simo Puhakka partagent la même aspiration à ajouter un titre majeur en KZ à leur palmarès. Ils auront cependant à composer avec des adversaires talentueux et adopter une stratégie gagnante qui ne passe pas nécessairement par la recherche à tout prix de la victoire en Course. Matteo Viganò (ITA), dépité par son abandon en final à Adria, pourrait bien prendre sa revanche sur le circuit où il a remporté la Super Coupe Internationale FIA Karting KZ2 en 2018. C'est également sur cette piste que Fabian Federer a terminé troisième du Championnat du Monde FIA Karting – KZ 2018 devant Irlando. Les pilotes Néerlandais habitués de Genk comme Marijns Kremers ou les frères Jorrit et Stan Pex, ainsi que Bas Lammers qui fera son retour pour l'occasion, pourraient bien pimenter le spectacle.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING – KZ 2020 AVANT LA DEUXIÈME COMPÉTITION DE GENK

- 1- Alessandro Irlando - 34 points
- 2- Simo Puhakka - 30 points
- 3- Riccardo Longhi - 21 points
- 4- Marijn Kremers - 21 points
- 5- Noah Milell - 13 points

DES FAVORIS, MAIS AUSSI BEAUCOUP D'INCERTITUDES EN KZ2

Le Suédois Viktor Gustavsson et l'Italien Simone Cunati ont les faveurs du classement provisoire, mais la KZ2 n' a pas souvent été avare de rebondissements. La bataille restera donc très ouverte jusqu'au bout avec pas moins de 72 engagés. Outre les pilotes classés dans le top 5, Danilo Albanese (ITA) pourrait avoir une forte motivation pour compenser ses malheurs d'Adria et Senna Van Walstijn (NLD) pourrait mettre à profit sa connaissance du tracé pour briguer les honneurs.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING – KZ2 2020 AVANT LA DEUXIÈME COMPÉTITION DE GENK

- 1- Viktor Gustavsson – 35 points
- 2- Simone Cunati – 29 points
- 3- Giuseppe Palomba – 24 points
- 4- Paavo Tonteri – 20 points
- 5- Leonardo Marseglia – 15 points

CONFIRMATION ATTENDUE POUR ZILISCH EN ACADEMIE

Après une première compétition réussie à Adria, l'Américain Connor Zilisch sera attendu en Belgique pour

confirmer sa compétitivité sur un nouveau tracé. Ses plus proches poursuivants Maxime Furon Castelain (LUX), Jonathan Weywadt (NLD), Macéo Capietto (FRA) auront comme le Belge Tom Braeken, l'avantage de la connaissance d'un circuit pas très éloigné de leur base. Mis à part cela, une des caractéristiques de cette compétition à armes égales est de réserver des surprises.

Classement provisoire du Trophée Académie FIA Karting 2020 avant la deuxième Compétition de Genk

- 1- Connor Zilisch – 35 points
- 2- Maxime Furon Castelain – 29 points
- 3- Jonathan Weywadt – 24 points
- 4- Macéo Capietto – 19 points
- 5- Alex Powell – 14 points

PROGRAMME PRÉVISIONNEL DE GENK

Vendredi 4 septembre

09h00 – 16h20 : Essais libres KZ/KZ2 (3x15') Académie (3x20')

16h35 – 18h00 : Essais Qualificatifs (8')

Samedi 5 septembre

09h00 – 10h25 : warm-up (10')

10h30 – 16h45 : [Manches Qualificatives](#)

Dimanche 6 septembre

08h00 – 09h25 : warm-up (10')

09h30 – 11h55 : Manches Qualificatives

13h25 – 16h35 : Finales

La Compétition de Genk sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles IOS et Android ainsi que sur le site fiakarting.com.